
RADA CMSNY 
Wieika Nieszawka 

Protokol nr XIX/2016 
z sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka, ktora odbyla sî  w dniu 25 maja 2016 roku 

w godz. od 9:00 do 11:00 w Osrodku Kultury w Malej Nieszawce 

Obecni wg list obecnosci stanowi^cych zal^czniki nr 1 i nr 2 do protokolu. 

Proponowany porzndek obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia: 

a) stwierdzenie quorum, 
b) przyj?cie porz^dku obrad. 

2. Przyj^cie protokolu z XVIII sesji, ktora odbyla si? w dniu 27 kwietnia 2016 roku. 
3. Rozpatrzenie projekt6w uchwal w sprawie: 
a) przystqpienia do sporzq^dzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Wielka Nieszawka (teren uj?cia wody podziemnej Mala Nieszawka) (druk nr 1), 
b) wyrazenia zgody na nabycie nieruchomosci gruntowej, polozonej w miejscowosci Mala 
Nieszawka (dz. nr 228/17, 228/18, 228/27) (druk nr 2), 
c) wyrazenia zgody na nabycie nieruchomosci gruntowej, polozonej w miejscowosci Mala 
Nieszawka (dz. nr 189/3) (druk nr 3), 
d) wyrazenia zgody na nabycie nieruchomosci gruntowej, polozonej w miejscowosci Mala 
Nieszawka (dz. nr 189/4) (druk nr 4), 
e) wyrazenia zgody na nabycie nieruchomosci gruntowej, polozonej w miejscowosci Mala 
Nieszawka (dz. nr 189/5) (druk nr 5), 
f) wyrazenia zgody na nabycie nieruchomosci gruntowej, polozonej w miejscowosci Mala 
Nieszawka (dz. nr 190/5) (druk nr 6), 
g) uchylaj^ca uchwal? dotycz^cq^ wyrazenia zgody na przyj?cie darowizny nieruchomosci 
gruntowej (druk nr 7), 

h) zmiany budzetu gminy Wielka Nieszawka na 2016 rok (druk nr 8). 

Przerwa 
4. Absolutorium dla Wojta za 2015 rok: 
a) sprawozdanie roczne Wojta Gminy Wielka Nieszawka z przebiegu wykonania budzetu 
gminy za 2015 rok (radni otrzymali w dn. 31 marca 2016r.), 
b) sprawozdanie fmansowe (radni otrzymali w dn. 5 maja 2016r.), 
c) informacja o stanie mienia (radni otrzymali w dn. 31 marca 2016r.), 
d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o przedlozonym przez Wojta 
Gminy Wielka Nieszawka sprawozdaniu z wykonania budzetu Gminy za 2015 rok wraz z 
informacja o stanie mienia Gminy, 
e) wyst^ienie przewodnicz^cych Komisji Rady Gminy w sprawie opinii o przebiegu 
wykonania budzetu gminy za 2015 rok, 
f) opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budzetu gminy za 2015 rok oraz wniosek 
0 absolutorium dla Wojta Gminy za 2015 rok, 
g) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie wniosku Komisji 
Rewizyjnej o udzielenie Wojtowi Gminy absolutorium za rok 2015, 
h) dyskusja, 
i) podj?cie uchwaly w sprawie zatwierdzenia sprawozdania za rok 2015 (druk nr 9), 
j) podj?cie uchwaly w sprawie absolutorium dla Wojta Gminy za 2015 rok (druk nr 10). 

Przerwa 

5. Informacja z dzialalnosci Komisji mi?dzy sesjami - referuj£[ przewodniczacy Komisji. 
6. Informacja Przewodnicz^cego Rady Gminy z realizacji podj?tych uchwal. 



7. Interpelacje i wolne wnioski. 
8. Zakonczenie sesji. 

Ad. 1 

a) XIX sesjf Rady Gminy Wielka Nieszawka otworzyl Przewodniczacy Rady Gminy 
Ireneusz Smiechowski. Na wst?pie powitai Pana Wojta, Pani^ Skarbnik, Panic i Panow 
Radnych, Soltysow oraz zaproszonych gosci. 
Przewodniczacy stwierdzil, ze w momencie otwarcia obrad na stan 15 radnych obecnych jest 
14 (nieobecna radna Malgorzata Wieczerzak-Malysz), co oznacza, ze jest quorum i Rada jest 
wladna do podejmowania uchwal, stanowisk i opinii. 
b) Przewodniczacy Rady wniosl pod giosowanie zmian? porz^dku posiedzenia, ktory radni 
otrzymali z materialami na sesj?, poprzez przestawienie w pkt. 3 projektow uchwal 
zapisanych pod literami f i g. Za zmiany giosowalo 14 radnych, glosow przeciwnych nie 
bylo, glosow wstrzymujqcych si? nie bylo. Przewodniczqcy stwierdzil, ze w wyniku 
giosowania Rada Gminy przyj?la zmian? porz^dku sesji jednoglosnie. Nast?pnie poddal pod 
giosowanie zmieniony porz^dek obrad. Za jego przyj?ciem giosowalo 14 radnych, glosow 
przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujq^cych si? nie bylo. Przewodniczacy stwierdzil, ze w 
wyniku giosowania Rada Gminy przyj?la porz^dek obrad X I X sesji jednoglosnie. 
Ad. 2 
Przewodniczacy Rady poinformowal, ze wedlug jego wiedzy do dnia biezqcego do godz. 
8:30 nie wplyn?ly do biura Rady Gminy zadne uwagi co do tresci protokolu z XVIII sesji, 
ktora odbyla si? w dniu 27 kwietnia 2016 r. W zwi^zku z tym poddal pod giosowanie 
przyj?cie protokolu z XVIII sesji w przedstawionej tresci. Za jego przyj?ciem giosowalo 14 
radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymujqcych si? nie bylo. Przewodniczacy 
stwierdzil, ze w wyniku giosowania Rada Gminy przyj?la protokol z XVIII sesji 
jednoglosnie. 
Ad. 3 
a) 
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 1). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy przyst^ienia do 
sporzq^dzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Wielka Nieszawka 
w zwi^zku z pianowan^ przez Toruhskie Wodoci^i rozbudowy uj?cia wody podziemnej 
Mala Nieszawka zlokalizowanego cz?sciowo na terenie b?d^cym wlasnosci^ Lasow 
Pahstwowych. Opracowanie i uchwalenie planu miejscowego pozwoli na realizacj? tego 
zamierzenia. W zwi^zku z tym Wojt wniosl o przyj?cie uchwaly w przedstawionej formic i 
tresci. 
Przewodniczacy Rady poprosil czlonka Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, 
Ochrony Srodowiska i Inwestycji radnego Michala D^browskiego o opini? w tej sprawie. 
Radny Michal D^browski - poinformowal, ze komisja zaopiniowala projekt uchwaly 
pozytywnie. 
Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczacy Rady zamkn^l dyskusj? i wniosl pod giosowanie uchwal? Nr XIX/98/2016 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 25 maja 2016 r. w sprawie przysttipienia do 
sporz^dzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Wielka Nieszawka 
(teren uj?cia wody podziemnej Mala Nieszawka) w brzmieniu jak na druku nr 1 - stanowi 
zal^cznik nr 3 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem giosowalo 14 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow 
wstrzymuj^cych si? nie bylo. Przewodnicz£^cy stwierdzil, ze w wyniku giosowania Rada 
Gminy przyj?la uchwal? jednoglosnie. 



b) 
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 2). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy wyrazenia zgody 
na nabycie przez Gmin? w drodze darowizny nieruchomosci gruntowej oznaczonej nr dziaiek 
228/17, 228/18, 228/27 o l^cznej powierzchni 0,1819 ha polozonej w Malej Nieszawce. 
Nieruchomosc stanowi drog? wewn?trzn^ ul. Wiq^zow^ do dziaiek budowlanych. W zwi^zku 
z tym Wojt wniosl o przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i tresci. 
Przewodniczacy Rady poprosil czlonka Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, 
Ochrony Srodowiska i Inwestycji radnego Michala D^browskiego o opini? w tej sprawie. 
Radny Michal D^browski - poinformowal, ze komisja zaopiniowala projekt uchwaly 
pozytywnie. 
Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczacy Rady zamkn^l dyskusj? i wniosl pod giosowanie uchwal? Nr XIX/99/2016 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 25 maja 2016 r. w sprawie wyrazenia zgody na nabycie 
nieruchomosci gruntowej, polozonej w miejscowosci Mala Nieszawka (dz. nr 228/17, 228/18, 
228/27) w brzmieniu jak na druku nr 2 - stanowi zalq^cznik nr 4 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem giosowalo 14 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow 
wstrzymuj^cych si? nie bylo. Przewodniczacy stwierdzil, ze w wyniku giosowania Rada 
Gminy przyj?la uchwal? jednoglosnie. 
c) 
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 3). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy wyrazenia zgody 
na nabycie przez Gmin? w drodze darowizny nieruchomosci gruntowej oznaczonej nr dz. 
189/3 o pow. 0,1922 ha polozonej w Malej Nieszawce. Nieruchomosc stanowi drog? 
wewn?trznq, cz?sc ul. Liliowej, do dziaiek budowlanych. W zwiqzku z tym Wojt wniosl o 
przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i tresci. 
Przewodniczacy Rady poprosil czlonka Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, 
Ochrony Srodowiska i Inwestycji radnego Michala D^browskiego o opini? w tej sprawie. 
Radny Michal D^browski - poinformowal, ze komisja zaopiniowala projekt uchwaly 
pozytywnie. 
Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczacy Rady zamkn^l dyskusj? i wniosl pod giosowanie uchwal? Nr 
XIX/100/2016 Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 25 maja 2016 r. w sprawie wyrazenia 
zgody na nabycie nieruchomosci gruntowej, polozonej w miejscowosci Mala Nieszawka (dz. 
nr 189/3) w brzmieniu jak na druku nr 3 - stanowi zalqcznik ra 5 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem giosowalo 14 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow 
wstrzymuj^cych si? nie bylo. Przewodniczacy stwierdzil, ze w wyniku giosowania Rada 
Gminy przyj?la uchwal? jednoglosnie. 
d) 
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 4). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy wyrazenia zgody 
na nabycie przez Gmin? w drodze darowizny nieruchomosci gruntowej oznaczonej nr dz. 
189/4 o pow. 0,0940 ha polozonej w Malej Nieszawce. Nieruchomosc stanowi drog? 
wewn?trzn^ cz?sc ul. Liliowej, do dziaiek budowlanych. W zwi^zku z tym Wojt wniosl o 
przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i tresci. 
Przewodniczacy Rady poprosil czlonka Komisji Zagospodarowania Przestrzeimego, 
Ochrony Srodowiska i Inwestycji radnego Michala Dqbrowskiego o opini? w tej sprawie. 



Radny Michal D^browski - poinformowal, ze komisja zaopiniowala projekt uchwaly 
pozytywnie. 
Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczacy Rady zamkn£[l dyskusj? i wniosl pod giosowanie uchwal? Nr 
XIX/101/2016 Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 25 maja 2016 r. w sprawie wyrazenia 
zgody na nabycie nieruchomosci grimtowej, polozonej w miejscowosci Mala Nieszawka (dz. 
nr 189/4) w brzmieniu jak na druku nr 4 - stanowi zal^cznik nr 6 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem giosowalo 14 radnych, glos6w przeciwnych nie bylo, glosow 
wstrzymujq^cych si? nie bylo. Przewodniczacy stwierdzil, ze w wyniku giosowania Rada 
Gminy przyj ?la uchwal? j ednoglo snie. 
e) 
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 5). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy wyrazenia zgody 
na nabycie przez Gmin? w drodze darowizny nieruchomosci gruntowej oznaczonej nr dz. 
189/5 o pow. 0,0458 ha polozonej w Malej Nieszawce. Nieruchomosc stanowi drog? 
wewn?trzn^ cz?sc ul. Liliowej, do dziaiek budowlanych. W zwiq^zku z tym Wojt wni6sl o 
przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i tresci. 
Przewodniczacy Rady poprosil czlonka Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, 
Ochrony Srodowiska i Inwestycji radnego Michala Dqbrowskiego o opini? w tej sprawie. 
Radny Michal Dqbrowski - poinformowal, ze komisja zaopiniowala projekt uchwaly 
pozytywnie. 
Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczacy Rady zamknql dyskusj? i wniosi pod giosowanie uchwal? Nr 
XIX/102/2016 Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 25 maja 2016 r. w sprawie wyrazenia 
zgody na nabycie nieruchomosci gruntowej, polozonej w miejscowosci Mala Nieszawka (dz. 
nr 189/5) w brzmieniu jak na druku nr 5 - stanowi zal^cznik nr 7 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem giosowalo 14 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow 
wstrzymuj^cych si? nie bylo. Przewodniczacy stwierdzil, ze w wyniku giosowania Rada 
Gminy przyj?la uchwal? jednoglosnie. 
f) 
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 6). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy uchylenia 
uchwaly nr XIV/63/2012 z dnia 31 stycznia 2012 r. w sprawie wyrazenia zgody na przyj ?cie 
darowizny nieruchomosci gruntowej oznaczonej jako dz. nr 190/5. Uchwala nie zostala 
wykonana w zwiqzku ze zmianq^ wlascicieli nieruchomosci. Wojt wniosl o przyj?cie uchwaly 
w przedstawionej formie i tresci. 
Przewodniczacy Rady poprosil czlonka Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, 
Ochrony Srodowiska i Inwestycji radnego Michala D^browskiego o opini? w tej sprawie. 
Radny Michal Dqbrowski - poinformowal, ze komisja zaopiniowala projekt uchwaly 
pozytywnie. 
Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczacy Rady zamkn^l dyskusj? i wniosl pod giosowanie uchwal? Nr 
XIX/103/2016 Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 25 maja 2016 r. uchylaj^c^ uchwal? 
dotyczci,c^ wyrazenia zgody na przyj?cie darowizny nieruchomosci gruntowej w brzmieniu 
jak na druku nr 6 - stanowi zal^cznik nr 8 do protokolu. 



Za jej przyj?ciem gtosowalo 14 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow 
wstrzymuj^cych si? nie bylo. Przewodniczacy stwierdzil, ze w wyniku giosowania Rada 
Gminy przyj?la uchwal? jednoglosnie. 
g) 
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 7). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy wyrazenia zgody 
na nabycie przez Gmin? w drodze darowizny prawa wlasnosci nieruchomosci gruntowej 
oznaczonej nr dz. 190/5 o pow. 0,0841 ha polozonej w Malej Nieszawce. Nieruchomosc 
stanowi drog? wewn?trznq, cz?sc ul. Liliowej, do dziaiek budowlanych. W zwiqzku z tym 
Wojt wniosl o przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i tresci. 
Przewodniczacy Rady poprosil czlonka Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, 
Ochrony Srodowiska i Inwestycji radnego Michala D^browskiego o opini? w tej sprawie. 
Radny Michal Dqbrowski - poinformowal, ze komisja zaopiniowala projekt uchwaly 
pozytywnie. 
Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczacy Rady zamknql dyskusj? i wniosl pod giosowanie uchwal? Nr 
XIX/104/2016 Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 25 maja 2016 r. w sprawie wyrazenia 
zgody na nabycie nieruchomosci gruntowej, polozonej w miejscowosci Mala Nieszawka (dz. 
nr 190/5) w brzmieniu jak na druku nr 7 - stanowi zalqcznik nr 9 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem giosowalo 14 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow 
wstrzymuj^cych si? nie bylo. Przewodniczq^cy stwierdzil, ze w wyniku giosowania Rada 
Gminy przyj?la uchwal? jednoglosnie. 
h) 
Przewodniczacy Rady poprosil Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 8). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy zmiany budzetu 
gminy na rok 2016. Zmiana po stronie dochodow wynika ze zmian kwot subwencji, udzialow 
z podatku dochodowego od osob fizycznych i dotacji zgodnie z informacja ministra fmansow 
oraz decyzjami wojewody. Ponadto zostaly wl^czone srodki tytulem refundacji za budow? 
przystanku w Cierpicach w ramach projektu BiT City. Wl^czono rowniez wplaty za 
organizacj? kolonii. Po stronie wydatkow wl^czono dotacje zgodnie z ich przeznaczeniem. 
Zwi?kszono srodki na remonty drog oraz na wyplaty odszkodowan z niedostarczenia lokalu 
socjalnego. Zmieniono zalqcznik dotycz^cy zadah inwestycyjnych. Sum? dochodow w 
wysokosci 23.147.586 zl zast?puje si? sumq̂  27.656.888 zl , w tym dochody biezq^ce 
23.156.888 zl, dochody majqtkowe 4.500.000 zl, sum? wydatkow w wysokosci 23.947.586 zl 
zast?puje si? sum^ 27.656.888 zl , w tym wydatki biezq^ce 18.891.888 zl , wydatki majqtkowe 
8.765.000 zl. Po dokonaniu zmian budzet zar6wno po stronie dochodow jak i po stronie 
wydatk6w b?dzie wynosil 27.656.888,00 zl. Wojt wniosl o przyj?cie uchwaly w 
przedstawionej formie i tresci. 
Przewodniczacy Rady poprosil przewodniczqcqKomisji Rewizyjnej o opini? wtej sprawie. 
Przewodnicz^ca komisji Malgorzata Kopanska-Mizeria - poinformowala, ze komisja na 
posiedzeniu w dn. 23 maja zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrah glosu w dyskusji. 
Przewodniczacy Rady zamknql dyskusj? i wniosl pod giosowanie uchwal? Nr 
XlX/105/2016 Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 25 maja 2016 r. w sprawie zmiany 
budzet gminy Wielka Nieszawka w brzmieniu jak na druku nr 8 - stanowi zal^cznik nr 10 do 
protokolu. 



Za jej przyj?ciem giosowalo 14 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow 
wstrzymuj^cych si? nie bylo. Przewodniczacy stwierdzil, ze w wyniku giosowania Rada 
Gminy przyj?la uchwal? jednoglosnie. 

Przewodniczacy Rady oglosil lO-minutowq przerwf. 
Po przerwie Przewodniczacy wznowil obrady. 

Ad. 4 
a) 
Przewodniczacy Rady Gminy poinformowal, ze sprawozdanie roczne Wojta Gminy Wielka 
Nieszawka z przebiegu wykonania budzetu gminy za 2015 rok i informacj? o stanie mienia 
radni otrzymali w dniu 31 marca 2016 roku, sprawozdanie fmansowe w dniu 5 maja 2016 
roku - stanowi^ zal^czniki nr 11-13 do protokolu. Nast?pnie oddal glos Wojtowi w celu 
omowienia dokumentow wymienionych w podpunktach od a) do d). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze budzet gminy na 2015 rok zostal 
uchwalony w dniu 15 grudnia 2014 r. uchwaly Nr III/9/2014 Rady Gminy Wielka Nieszawka 
w wysokosci: plan dochodow 19.312.000 zl; plan wydatkow 22.017.000 zl , z deficytem w 
kwocie 2.705.000,00 zl . W ciqgu 2015 r. budzet byl zmieniany: uchwalc^^Nr V/26/2015 Rady 
Gminy z dnia 27 lutego 2015 r. dokonano korekty dotacji i subwencji oraz zwi?kszono srodki 
na zadania inwestycyjne; uchwaly Nr VIII/37/2015 Rady Gminy z dnia 26 maja 2015 r. 
dokonano zmian dot. wlq^czen dotacji celowych po stronie dochodow i wydatkow,, dokonano 
korekty dochodow i wydatkow zwi^zanych z gospodarowaniem dochodami pochodz^cymi z 
oplat i kar srodowiskowych oraz zabezpieczono srodki na organizacj? wypoczynku letniego 
dla dzieci i mlodziezy i dokonano zmiany zal^cznika inwestycyjnego; uchwaly Nr X/52/2015 
Rady Gminy z dnia 15 lipca 2015 r. dokonano zmian dotacji oraz zabezpieczono srodki na 
opracowanie Planu Gospodarki Niskoemisyjnej oraz zwi?kszono srodki na zadania 
inwestycyjne; uchwaltĵ  Nr XI/56/2015 Rady Gminy z dnia 17 wrzesnia 2015 r. wlqczono 
srodki na realizacj? projektu „Radosne przedszkole" w ramach P O K L i rozliczenia zadan z 
programu PROW oraz dokonano korekty zadah inwestycyjnych i przesuni?c mi?dzy 
paragrafami; uchwaly Nr XIII/68/2015 Rady Gminy z dnia 30 listopada 2015 r. dokonano 
zmian dot. wlqczeh dotacji i z tytulu rekompensaty utraconych od zakladow pracy chronionej 
oraz dokonano korekt zadan inwestycyjnych; uchwala Nr XIV/72/2015 z dnia 15 grudnia 
2015 r. dokonano zmian dotacji oraz dokonano przesuni?c mi?dzy rozdzialami i paragrafami; 
oraz zarz^dzeniami Wojta Gminy: Nr 20/2015 z dnia 30 kwietnia 2015 r., Nr 36/2015 z dnia 
30 czerwca 2015 r., Nr 55/2015 z dnia 4 wrzesnia 2015 r. oraz Nr 73/2015 z dnia 23 
pazdziernika 2015 r. dokonano zmian dotyczc^cych wlq^czen dotacji celowych zarowno po 
stronie dochodow jak i wydatkow, oraz przesuni?c mi?dzy rozdzialami i paragrafami. 
Po dokonaniu powyzszych zmian budzet gminy przedstawial si? nast?puJ£tco: plan dochodow 
24.187.238 zl, plan wydatkow 28.566.238 zl, deficyt 4.379.000 zl . Na koniec okresu 
sprawozdawczego kwota naleznosci wyniosla 718.226 zl , kwota zobowicizah 
niewymagalnych 205.928 zl. Naleznosci dotyczc^ podatkow i oplat lokalnych a zobowi^zania 
niewymagalne dotyczy naliczenia dodatkowego wynagrodzenia rocznego i skladki do ZUS 
oraz faktur, ktore wplyn?ly w m-cu styczniu a dotyczyly kosztow roku sprawozdawczego. 
Zobowi^zah wymagalnych Gmina nie posiadala. 
W 2015 r. dochody budzetu na plan 24.187.238 zl zostaly wykonane w kwocie 24.650.883 zl, 
tj. 101,87 % planowanej wielkosci. W ogolnej kwocie dochodow gminy w 2015 r. 
poszczegolne tytuly wynoszc^: uzyskane dochody wlasne 12.234.595 zl , udzialy w podatkach 
stanowi^cych dochod budzetu pahstwa 4.394.918 zl, dotacje celowe na zadania zlecone i 
powierzone 1.212.850 zl , dotacja celowa na zadania wlasne 535.032 zl , subwencje 4.367.035 



zi, dotacje celowe w ramach programow fmansowanych z udzialem srodkow europejskich 
1.896.453 zl. 
Wydatki na plan 28.566.238 zl zostaly wykonane w kwocie 26.389.899 zl , tj. 92,38 % 
planowanej wielkosci. W ogolnej kwocie zrealizowanych wydatkow w 2015 r. poszczegolne 
tytuly wynosz^: wydatki inwestycyjne (maj^tkowe) 11.628.650 zl , wydatki na wynagrodzenia 
i pochodne od wynagrodzen 6342.778 zl , wydatki rzeczowe 7.896.193, dotacje dla jednostek 
sektora i spoza sektora fmansow publicznych 522.278 zl . 
W wyniku wykonania budzetu (nizsze wydatki od planowanych) deficyt zmniejszyl si? i 
wyniosl 1.749.016,00 zl . 
Srodki na zadania inwestycyjne zostaly wykorzystane na: wykup gruntow, inwestycje w 
zakresie gospodarki wodno-sciekowej, oswietlenie uliczne, inwestycje drogowe - drogi 
gminne i przystanek w ramach BiT City, pompy ciepla, plac zabaw w ramach projektu 
„Radosne przedszkole", tablice interaktywne, c i ^n ik z osprz?tem i namiot magazynowy. 
Zalozenia budzetu na 2015 r. zostaly zrealizowane. 
b) 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - omowil kolejno dokumenty skladaj^ce si? na sprawozdanie 
wedlug stanu na 31 grudnia 2015 r., bilans jednostki budzetowej, rachunek zyskow i strat, 
zestawienie zmian w funduszu jednostki (radni otrzymali 5 maja 2016 r.) - stanowi zal^cznik 
nr 12 do protokolu: zestawienie zmian w funduszu jednostki - fundusz jednostki na koniec 
okresu rozliczeniowego wyniosl 82 205 482,65 zl , a zysk netto 17 008 716,77 zl, w sumie 
99 214 199,42 zl; rachunek zyskow i strat jednostki zamknql si? w kwocie 17 008 716,77 zl 
zysku; bilans jednostki budzetowej wyniosl po stronie aktywow 100 504 907,62 zl, po stronie 
pasywow 100 504 907,62 zl , nadwyzka budzetowa 11 450 058,45 zl . 
c) 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze wartosc mienia gminy wyniosla: na koniec 
2014 r. 106.207.925 zl , na koniec 2015 r. - 117.452.849 zl. W informacji wyszczegolnione se^ 
wszystkie skladniki mienia, tj.: budynki i budowle, srodki trwale, maszyny, urz^dzenia 
techniczne, grunty, srodki trwale (informacja o stanie mienia komunalnego na 31.12.2015 r. 
stanowi zal^cznik nr 13 do protokolu). 
d) 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odczytal Uchwal? nr 6/S/2016 Skladu Orzekaj^cego Nr 5 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 5 kwietnia 2016 roku w sprawie 
opinii o przedlozonym przez Wojta Gminy Wielka Nieszawka sprawozdaniu z wykonania 
budzetu Gminy za 2015 rok wraz z informacja o stanie mienia Gminy (stanowi zal^cznik nr 
12 do protokolu). Sklad Orzekaj^cy RIO zaopiniowal poz)4ywnie z uwag^ sprawozdanie z 
wykonania budzetu za 2015 rok. 
e) 
Przewodniczacy Rady oddal glos Przewodnicz^cym Komisji w celu wyrazenia opinii o 
sprawozdaniu Wojta z przebiegu wykonania budzetu gminy za 2015 rok, i tak: 
Wiceprzewodniczqcy Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Srodowiska 
i Inwestycji Malgorzata Michal Dqbrowski - poinformowal, ze komisja pozytywnie 
zaopiniowala wykonanie budzetu za rok 2015. 
Przewodniczqca Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu Aniela Grela -
poinformowala, ze komisja pozytywnie zaopiniowala sprawozdanie Wojta z przebiegu 
wykonania budzetu za 2015 rok. 
Przewodniczqca Komisji Statutowo-Regulaminowej Agnieszka Wrzesinska -
poinformowala, ze komisja pozytywnie zaopiniowala sprawozdanie roczne Wojta z 
wykonania budzetu za rok 2015. 



Przewodniczacy Rady oddal glos Przewodnicz^cej Komisji Rewizyjnej w celu wyrazenia 
opinii w sprawie wykonania budzetu gminy za 2015 rok oraz przedstawienia wniosku o 
udzielenie Wojtowi Gminy absolutorium za 2015 rok. 
Przewodniczqca Komisji Rewizyjnej Malgorzata Kopanska-Mizeria - poinformowala, ze 
Komisja powolana przez Rad? Gminy w skladzie: Malgorzata Kopanska-Mizeria -
Przewodniczqca Komisji, Elzbieta Tota - Zast?pca Przewodniczq^cego, Jacek Muziol -
Czlonek, Agnieszka Wrzesinska - Czlonek na posiedzeniu w dniu 12 maja 2016 r. zapoznala 
si? i rozpatrzyla n/w materialy za 2015 rok: sprawozdanie fmansowe, sprawozdanie z 
wykonania budzetu jednostki samorz^du terytorialnego, opini? Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o wykonaniu budzetu, informacj? o stanie mienia komunalnego jednostki. 
Ponadto przedmiotem analizy byly plany fmansowe jednostki oraz dokumenty fmansowo-
ksi?gowe i materialy dotycz^ce spraw merytorycznych zwiqzanych z wyborem ofert na uslugi 
i wykonawstwo. Badaj^c powyzsze dokumenty Komisja stwierdza, ze: plan dochodow i 
wydatkow wykazany w sprawozdaniu uwzgl?dnia zmiany wynikajq^ce z podj?tych uchwal i 
zarz^dzeh budzetowych gminy; uchwaly i zarzqdzenia zmieniajqce budzet najcz?sciej 
dotyczyly wl^czenia do budzetu dotacji na zadania zlecone i powierzone, zmian wysokosci 
subwencji oraz przesuni?c pomi?dzy rozdzialami i paragrafami; ponadto zwi?kszano srodki 
na zadania inwestycyjne pokrywaj^c niedobor nadwyzkami z lat ubieglych; Zarz^dzenia 
Wojta dotycz^ce zmian budzetu byly podejmowane zgodnie z prawem w ramach upowaznien 
wydanych przez Rad? Gminy; dochody budzetowe ogolem w 2015 r. na plan wynosz^cy 
24.187.238 zl zostaly zrealizowane w wysokosci 24.640.883 zl , co stanowi 101,87 % w 
stosunku do zaplanowanych wielkosci, natomiast wydatki budzetu na plan wynosz^cy 
28.566.238 zl zostaly wykonane w wysokosci 26.389.899 zl co w stosunku do planu stanowi 
92,38%; budzet gminy na 2015 rok zatwierdzony przez Rad? Gminy w dniu 15 grudnia 2014 
r. uchwaly Nr III/9/2014 wynosil po stronie dochodow 19.312.000 zl a po stronie wydatkow 
22.017.000 zl z deficytem 2.705.000 zl , ktory planowano sfinansowac przychodami 
pochodzq^cymi z nadwyzki budzetowej z lat ubieglych. Po dokonanych zmianach w c i ^ u 
roku na dzieh 31 grudnia budzet przedstawial si? nast?pujqco: plan dochodow - 24.187.238 
zl, plan wydatkow 28.566.238 zl z niedoborem w wysokosci 4.379.000 zl. Sprawozdania 
b?d^ce przedmiotem rozpatrzenia zostaly zlozone w ustawowo wymaganych terminach. W 
wyniku zrealizowanych dochodow i wydatkow w wielkosciach przedstawionych w 
sprawozdaniu Wojta za 2015 rok budzet Gminy zamknql si? ostatecznie deficytem w 
wysokosci 1.749.016 zl wobec planowanego rocznego deficytu w wysokosci 4.379.000 zl. W 
2015 roku jednostka nie posiadala zadnych zobowi^zah do splaty. Ustalone w budzecie kwoty 
dochod6w s^ wielkosciami realnie zaplanowanymi, maj^cymi wystarczyc l^cznie z 
nadwyzkami z lat ubieglych do osi^ni?cia planowanej rownowagi budzetowej. Planowane 
przez Rad? Gminy kwoty wydatkow budzetowych sq natomiast wielkosciami maksymalnymi 
nakladow na poszczegolne cele i s^ wi^z^ce dla Wojta Gminy, gdyz moze on wydatkowac 
srodki pieni?zne tylko na cele okreslone w uchwale i do granic pieni?znych w niej 
uchwalonych. 
Po przeanalizowaniu w/wym. dokumentow Komisja Rewizyjna stwierdzila, ze cele zalozone 
w budzecie zostaly osiqgni?te. Nie nast^ily przekroczenia wydatkow budzetowych przez 
Wojta, ktore moglyby bye podstaw^ do wszcz?cia post?powania o naruszenie dyscypliny 
budzetowej. Wykorzystanie srodkow publicznych otrzymanych w ramach dotacji celowych 
bylo zgodne z ich przeznaczeniem. Pozostale zadania byly realizowane zgodnie z przyj?t^ 
uchwaly budzetow^ wraz zjej zmianami. 
Ze srodkow budzetowych na realizacj? zadah inwestycyjnych na plan 11.889.000 zl 
wydatkowano kwot? w wysokosci 11.628.650 zl co stanowi 97,81% planu rocznego z 
przeznaczeniem m.in. na: wykup gruntow; inwestycje w zakresie gospodarki wodno-



sciekowej tj. gminna siec wodoci^owa i kanalizacyjna; przebudow? ulic na terenie gminy 
jak nizej: ul. Sosnowa i Wisniowa w Cierpicach, ul. Rzemieslnicza cz. I w Malej Nieszawce, 
ul. Szafirowa w Wielkiej Nieszawce, ul. W^dkarska w Brzozie; budow? zatoki autobusowej 
przy ul. Ogrodowej w Cierpicach; budow? zintegrowanego w?zla komunikacyjnego wraz z 
budow^ przystanku kolejowego z pelnq^ infrastruktur^ w ramach projektu Bit-City; 
oswietlenie uliczne ulic jak nizej: ul. Przemyslowa, Wierzbowa i Sarnia w Wielkiej 
Nieszawce, ul. Rzemieslnicza, Topolowa i Lesna w Malej Nieszawce, ul. W?dkarskiej w 
Brzozie, ul. Dobra-Przy Lesie, Klosowa, Lesna i Sosnowa w Cierpicach; pompy ciepla w 
ilosci 248 kompletow; inwestycje w szkolach (roboty dodatkowe przy rozbudowie, place 
zabaw); zakupy inwestycyjne - ciqgnik z osprz?tem i namiot magazynowy. 
Zadania inwestycyjne byly realizowane zgodnie z zawartymi umowami, a zaplata byla 
dokonywana w ustawowych terminach. Przy zawieraniu umow przestrzegano zasad? wyboru 
najkorzystniejszej oferty zgodnie z ustaw^ o zamowieniach publicznych. Zaplanowane 
zadania inwestycyjne do wykonania w cyklu rocznym zostaly zrealizowane. W okresie 
sprawozdawczym z zaplanowanych srodkow sporzq.dzono dokumentacj? na rozbudow? ul. 
Kalinowej w Malej Nieszawce i zatoki autobusowej przy Gimnazjum w Cierpicach jednak z 
uwagi na przedluzaj^c^ si? procedur? uzyskania pozwolenia na budow? w Starostwie 
Powiatowym w/wym. inwestycje nie zostaly zrealizowane. Zdaniem Komisji na powyzsze 
Wojt nie mial wplywu i wobec powyzszego nie bylo mozliwosci zrealizowania inwestycji. 
Informacja Wojta Gminy o przebiegu wykonania budzetu za 2015 rok zostala przedlozona do 
zaopiniowania przez wszystkie Komisje powolane przez Rad? Gminy, ktore nie wniosly 
zastrzezeh do realizacji budzetu oraz przedlozonych materialow. Biore^c pod uwag? 
przedstawion^^ ocen? przedlozonych dokumentow Komisja Rewizyjna postanowila nie wnosic 
zarzutow do wykonania budzetu na 2015 rok. Na podstawie art. 18 a, ust. 3 ustawy z dnia 8 
marca 1990 r. o samorzqdzie gminnym oraz art. 270 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o 
finansach publicznych Komisja pozytywnie zaopiniowala wykonanie budzetu gminy i zlozyla 
wniosek o udzielenie Wojtowi Gminy absolutorium za 2015 rok - stanowi zalqcznik nr 14 do 
protokolu. 

g) 
Przewodniczacy Rady odczytal uchwal? Nr 8/Kr/2016 Skladu Orzekaj^cego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej Nr 5 w Bydgoszczy z dnia 17 maja 2016 roku w sprawie wniosku 
Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wojtowi Gminy Wielka Nieszawka za 2015 
rok, ktory zostal pozytywnie zaopiniowany przez Sklad Orzekaj^cy - ksero uchwaly stanowi 
zal^cznik nr 15 do protokolu. 
h) 
Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusj? nad punktem 4 lit. od a) do g) porzqdku obrad, 
dotycz^c^: sprawozdania Wojta Gminy Wielka Nieszawka o przebiegu wykonania budzetu 
gminy za 2015 rok, sprawozdania finansowego, informacji o stanie mienia oraz wniosku 
Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wojtowi Gminy za 2015 rok. 
Radny nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczacy zamkn^l dyskusj^. 
i) Przewodniczqcy Rady poinformowal, ze projekt uchwaly w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania (druk nr 9) radni otrzymali w materialach na sesj?. Nast?pnie odczytal 
powyzszy projekt, ktorego przyj?cie poddal pod giosowanie. Za przyj?ciem giosowalo 14 
radnych, glosow przeciwnych nie bylo, nikt nie wstrzymal si? od glosu. Przewodniczacy 
stwierdzil, ze Rada Gminy przyj?la jednoglosnie uchwaly Nr XIX/106/2016 z dn. 25 maja 
2016 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania - stanowi zal^cznik nr 16 do protokolu. 
j) 
Przewodniczacy Rady poinformowal, ze projekt uchwaly w sprawie absolutorium dla Wojta 
Gminy za 2014 rok (druk nr 10) radni otrzymali w materialach na sesj?. Nast?pnie odczytal 



powyzszy projekt, ktorego przyj?cie poddai pod giosowanie Za przyj?ciem giosowalo 14 
radnych, glosow przeciwnych nie bylo, nikt nie wstrzymal si? od glosu. PrzewodniczEicy 
stwierdzil, ze Rada Gminy jednoglosnie udzielila Wojtowi Gminy Wielka Nieszawka 
absolutorium za 2015 rok i podj?la uchwaly Nr XIX/107/2016 z dn. 25 maja 2016 r. -
stanowi zal^cznik nr 17 do protokolu. Nast?pnie radni i Przewodniczacy Rady oklaskami 
pogratulowali Wojtowi sukcesow. 

Przewodniczacy Rady ogiosil 5-minutow^ przerw .̂ 
Po przerwie Przewodniczacy wznowil obrady. 

Ad. 5 
Przewodniczsjcy Rady oddal glos przewodnicz^cym Komisji w celu zlozenia informacji z 
dzialalnosci komisji mi?dzy sesjami, i tak: 
a) Czlonek Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Srodowiska i 
Inwestycji Michal D^browski - poinformowal, ze komisja spotkala si? 2 razy, w dn. 10 maja 
opiniowala sprawozdanie z wykonania budzetu, w dn. 23 maja opiniowala materialy na sesj?. 
b) Przewodnicz^ca Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu Aniela Grela -
poinformowala, ze komisja spotkala si? 1 raz, w dn. 10 maja opiniowala sprawozdanie z 
wykonania budzetu. 
c) Przewodnicz^ca Komisji Statutowo-Regulaminowej Agnieszka Wrzesinska -
poinformowala, ze komisja spotkala si? 1 raz, w dn. 10 maja opiniowala sprawozdanie z 
wykonania budzetu. 
d) Przewodnicz^ca Komisji Rewizyjnej Malgorzata Kopanska-Mizeria poinformowala, 
ze komisja spotkala si? 2 razy, w dn. 12 maja przygotowala stanowisko w sprawie 
absolutorium, w dn. 23 maja opiniowala opiniowala materialy na sesj?. 
Ad. 6 
Przewodniczacy przedstawil informacj? z realizacji uchwal podj?tych na XVIII sesji Rady 
Gminy, ktora odbyla si? w dniu 27 kwietnia 2016 r. 

Ad. 7 
Radny Arkadiusz Wyrzykowski - w imieniu rodzicow poprosil o interwencj? u zarz^dcy 
drogi wojewodzkiej w sprawie wyrownania pobocza na ul. Toruhskiej przy szkole. 
Radny Krzysztof Czarnecki - poruszyl nast?pujq^ce kwestie: 
- prosil 0 kontakt z wlascicielem kontenera na ubrania przy ul. Chabrowej, kontener od 
jakiegos czasu nie jest oprozniany, 
- prosil 0 zasypanie dziur na ul. Wierzbowej, 
- prosil o napraw? kostki na Iqczniku mi?dzy ul. Prost^ i ul. Przemyslowq, 
- zapytal, czy s% problemy z przekazywaniem z budzetu pahstwa srodkow do budzetu gminy 
na wyplat? swiadczeh z programu 5 00+, 
- zapytal. czy zostal naprawiony glowny chodnik. 
Radna Aniela Grela - zadala nast?puj^ce pytania: 
- kiedy nast^i otwarcie przystanku BiT City na Kqkolu, i czy realna jest budowa drugiego 
przystanku przy szkole w Cierpicach, 
- czy jest szansa na budow? nowych sciezek rowerowych i czy jest mozliwosc naprawy starej 
sciezki, 
- czy kandydaci na dyrektora Szkoly Podstawowej w Cierpicach, 
- czy jest mozliwosc zagospodarowania terenu po bylej zwirowni, z przeznaczeniem na tereny 
rekreacyjne, 
- czy jest mozliwosc porozumienia si? z PKP w sprawie wyrownania drogi od wiaduktu do 
stacji kolejowej, gdyz obecnie trudno jest przejechac. 



Soltys solectwa Cierpice Ryszard Kryszewski - podzi?kowal wojtowi za spotkania z 
soltysami, podczas ktorycli rozwi^zywane s^ rozne problemy. 
Przewodniczsjcy Rady - poprosil radnych o zglaszanie biezqcych problemow i usterek do 
Urz?du Gminy. 
Radna Agnieszka Wrzesinska - zapytala, czy wiadomo kto b?dzie kierownikiem i kto 
b?dzie sprawowal opiek? medyczn^ na koloniach letnich. 
Soltys solectwa Mala Nieszawka Brygida Czapiewska - zapytala, czy gmina starala si? o 
dofinansowanie na usuwanie eternitu z dachow nieruchomosci mieszkahcow. Jezeli tak, to 
zainteresowani mieszkancy zglosz^ si? do Urz?du Gminy. 
Radny Mieczyslaw Kociucki - zapytal na prosb? rodzicow, czy jest mozliwosc rozszerzenia 
godzin fiankcjonowania boiska „Orlik" podczas wakacji, tj. rozpocz?cie zaj?c od godz. 12:00 
(obecnie od godz. 16:00). 
Radny Arkadiusz Wyrzykowski - zapytal, czy sij, jakies informacj e na temat budowy nowej 
sciezki rowerowej. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiadaj^c na poruszone kwestie, poinformowal, ze: 
- postara si? interweniowac u zarzqdcy drogi wojewodzkiej nr 273 w sprawie naprawy 
pobocza przy szkole w Malej Nieszawce, przy okazji dodal, ze na wniosek o wyznaczenie 
przejsc dla pieszych przy GOK-u w Malej Nieszawce, przy Urz?dzie Gminy i przy zakiadzie 
pogrzebowym odpowiedz zarz^dcy drogi jest odmowna, ul. Toruhska nie jest uj?ta w planach 
modernizacji i marszalek nie zgodzil si? na jej poszerzenie przy okazji przygotowania 
projektu budowy sciezki rowerowej, nawet w najbardziej newralgicznych punktach, 
- jezeli chodzi o kontenery na ubrania, wystosowano do firmy pismo o ich zabranie, jesli nie 
zostan^ usuni?te, gmina je zezlomuje, 
- jezeli chodzi o dziury na ul. Wierzbowej, porz^dkowane sq. ulice po okresie zimowym, w 
podejmowanej na obecnej sesji uchwale zmieniaj^cej budzet, zalozono dodatkowe srodki na 
naprawy drog asfaltowych przez firmy zewn?trzne, drogi gruntowe s^ naprawiane przez 
pracownikow referatu technicznego, z tym ze sklad osobowy w tej chwili jest bardzo 
uszczuplony, 
- do naprawy przewidziane s^ ulice: Przemyslowa, Lesna od szosy do torn kolejowego i 
Zielona, gdyz te dogi sq w bardzo zlym stanie, 
- kostka na sciezce rowerowej przy Rancho jest regularnie rozkradana, policja nie jest w 
stanie wykryc sprawcow, podobnie jak w przypadku wybijania szyb na przystankach 
autobusowych, 
- jezeli chodzi o program 500+, GOPS na biez^co wyplaca swiadczenia, w dn. 14 czerwca o 
godz. 11:00 do gminy na spotkanie informacyjne przyjedzie BUS 500 + z pracownikami 
Urz?du Wojewodzkiego, 
- poc i^ i na nowym przystanku kolejowym b?d^ zatrzymywac si? od 15 czerwca, kiedy 
zostanie zmieniony rozklad jazdy, i b?d̂ _ kursowac co pol godziny do Torunia i do 
Bydgoszczy, 
- jezeli chodzi o budow? kolejnych przystankow kolejowych na terenie gminy w 
ewentualnym drugim etapie realizacji programu BiT City, na razie nie ma zadnych konkretow 
dotycz^cych zrodel finansowania, 
- jezeli chodzi o budow? sciezek rowerowych, podzial srodkow w ramach programu ZIT jest 
uzalezniony od liczby mieszkahcow, gmina Wielka Nieszawka jest najwi?ksza obszarowa, ale 
najmniejsza osobowo (ok. 5 tys. mieszkahcow) i w zwi^zku z tym kwota przypadaj^ca gminie 
to zaledwie 741 tys. Euro, z czego 613 tys. Euro zostanie przeznaczone na budow? 
przedszkola, a 127 tys. na transport (bezpieczna droga do szkoly). Z ogolnej puli srodkow ZIT 
wydzielono 3,5 mln Euro na budow? sciezek rowerowych, z ktorej to kwoty na terenie gminy 
sfinansowano by budow? 7 km sciezek rowerowych od granicy miasta do ul. Ogrodowej. 
Budowa 1 km to koszt 400 tys. zl , z czego 240 tys. zl pochodziloby ze srodkow ZIT, a 160 



tys. zl podzielone mi?dzy 3 podmioty: starost?, wojewod? i gmin?. Realizacja inwestycji to 
2019 rok, wczesniej trzeba przy goto wac projekt, wykupic grunty, 
- jezeli chodzi o konkurs na dyrektora Szkoly Podstawowej w Cierpicach, zglosilo si? 5 
kandydatow, 
-jezeli chodzi o teren po zwirowni, przy goto wywany jest program rewitalizacji gminy, ktory 
b?dzie podlegal konsultacjom, w zwi^zku z tym mozna b?dzie wpisac zagospodarowanie tego 
terenu do programu, 
- jezeli chodzi o napraw? drogi od wiaduktu do stacji kolejowej, rozmowy z PKP, ktory jest 
wlascicielem terenu, s^ bardzo trudne, gmina nie moze bez zgody nic zrobic, 
- jezeli chodzi o kolonie letnie, kierownik jest wybrany, w ubieglym tygodniu brakowalo 2 
nauczycieli dla grupy jad^cej do Ochotnicy Dolnej, 
- jezeli chodzi o eternit, jego usuwanie powinien dofmansowywac starosta, gmina 
wyst?powala o srodki do ministerstwa srodowiska, ale pieni?dzy nie otrzymala ze wzgl?du na 
to, ze gmina ma najwi?kszy dchod na 1 mieszkahca w wojewodztwie kujawsko-pomorskim, 
- jezeli chodzi o funkcjonowanie boiska „Orlik", jet 2 trenerow i jesli b?dzie taka potrzeba, 
godziny zostan^zmienione. 
Soltys solectwa Brzoza Jozef Kumorek - zapytal, czy s^ nowe informacje na temat 
doprowadzenia wody do Ciechocinka oraz na temat planowanych w miejscowosci Brzoza 
zjazdow z autostrady A l i wjazdow. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiedzial, ze jest rozpatrywany zjazd z autostrady w 
Czerniewicach. Wodoci^ do Ciechocinka b?dzie budowany przy ul Ciechocihskiej, 
najdluzszy jego odcinek b?dzie wlasnie przebiegal gmin? Wielka Nieszawka w miejscowosci 
Brzoza. 
Ad. 8 
Przewodniczacy Rady Gminy Ireneusz Smiechowski podzi?kowal zebranym za wzi?cie 
udzialu w X I X sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka i zamkn^l obrady. 
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Ewa Wroblewska-Kucharska 
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